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V LISTOPADU PROBÍHAJÍ ODEČTY – NAHLASTE STAV SVÉHO VODOMĚRU 

Vážení občané, ráda bych vás informovala, že v termínu od 1. do 30. listopadu 2024 budou v Mukařově, Žernovce a Srbíně 
probíhat odečty vodoměrů od společnosti I.T.V. CZ s.r.o. Stav můžete nahlásit telefonicky na tel. 724 052 239 nebo na e-mail 
pokorna.karol@seznam.cz. Děkuji za spolupráci. Karolína Pokorná, odečtář obce

Podzim u mladých hasičů
Posledním závodem sezóny v požárních úto-
cích bývá tradičně soutěž „O pohár starosty 
OSH Praha-Východ“, která se letos konala 
22. září v Dřevčicích. Tentokrát nastoupilo 
jen družstvo mladších, protože starší žáci 
družstvo nepostavili. Bohužel zranění a ne-
moci dětí zabránily jejich účasti. 

Na pěkném hřišti s velmi dobrým ob-
čerstvením se soutěž jevila jako příjemné 
zpestření nedělního dopoledne. Počasí bylo 
slunečné. A v tom se nakonec ukázal být 
největší problém – pořadatelé umístili terče 
přímo proti slunci. Spousta proudařů měla 
problém se do terče za těchto podmínek 
vůbec trefit. Naše děti ale učíme stříkat na 
terč nejen za pomoci zraku, ale i za pomoci 
sluchu. To se ukázalo jako skvělý tah. Pokud 
se do terče trefí proud vody, začnou hučet. 
Dlouho družstvo vedlo, nakonec nám vítěz-
ství uniklo o pouhých dvacet setin sekundy. 

Na sv. Václava se naše děvčata zúčast-
nila závodu Železný hasič v Třemblatu. 
Zde se Terezce podařilo umístit v kategorii 
starších žáků na krásném 5. místě.

Od konce října u nás probíhá zimní pří-
prava. Budeme běhat, posilovat, spojovat 
hadice a skákat přes překážky. Kde? V hale 
ZŠ Mukařov (jakmile bude postavena, tré-
nujeme v ní). Kdy? Každé úterý od 16 hodin. 
Pokud máte doma dítko (6–18 let), které má 
rádo hasiče, požárníky, vodu a sportování, 

neváhejte a přijďte se za námi podívat. Děti 
se snažíme na chvíli zvednout od mobilů 
a PC, podporujeme kamarádský kolektiv 
a každý, kdo má trochu chuť se naučit něco 
nového, je vítán.

 Za SDH Mukařov
Václav Pokluda, vedoucí mladých hasičů
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Dne 15. října 2024 zastupitelstvo řešilo zejména:
1. Kontrola usnesení: 

 � Retardér ve Školní ulici – starostka informovala, že provedení 
chodníku v ulici Vysoké konzultovala s por. Neradem z Policie 
ČR – dopravní oddělení, který shledal provedení zcela v pořádku, 
odpovídající předpisům. Starostka nechala doplnit projektanta 
obalové křivky, které potvrdily správnost řešení. Stavbou nedošlo 
k zúžení vozovky ve vjezdu do ulice Vysoké, nedošlo ke změně 
polohy chodníku ani ke změně poloměru nájezdu. Pouze je chod-
ník vyvýšen, a tak neumožňuje při vjezdu přejíždění. R. Semanský 
navrhl prověřit správnost provedení dle projektu, zejména poloměr 
oblouku chodníku. Bylo navrženo, že až se bude provádět přelož-
ka nadzemního vedení VN a nová trafostanice, bude provedeno 
rozšíření komunikace u vjezdu z druhé strany.

 � Dne 4. 10. byla komisí provedena kontrola v lomu Žernovka. 
Stavba úklonné cesty nepokračuje, v lomu se těží kámen a je 
odvážen ke zpracování jinam. F. Polesný domluvil v lomu exkurze 
žáků 9. ročníku základní školy.

 � Od HZS byl převzat osobní automobil pro jednotku SDH v Žernovce.

2. Z jednání Rady obce: 
 � Při očekávaných povodních bylo aktivováno krizové řízení obce, 

naštěstí u nás v obci voda žádné škody nezpůsobila. Starostka 
pozvala do krizového štábu R. Semanského jako předsedu pro 
dopravu a bezpečnost. Ten funkci přijal.

 � Rada obce schválila příspěvek na materiální sbírku pro posti-
žené povodní ve výši 50 000 Kč, za tyto finance bylo zakoupeno 
potřebné vybavení u společnosti HECHT. Společnost ALFA CLASSIC 
poskytla 500 kg dezinfekčních prostředků. Občané poskytli velké 
množství materiálu. Celkem tři auta a vlek byly odvezeny do ZŠ 
Žižkova v Krnově.

 � O pozemky, které obec nabídla k prodeji, nebyl žádný zájem. 
Rada rozhodla vyvěsit záměr prodeje znovu s nepatrně nižší cenou.

 � Byla uzavřena veřejnoprávní smlouva s městem Říčany o čin-
nosti Městské policie Říčany na katastru obce Mukařov, smlouva 
je uzavřena na přechodnou dobu během uzavírky ulice Černo-
kostelecké v Říčanech.

 � Bude provedena údržba stromů na hřbitově. Práce proběhnou 
ve dvou fázích – na podzim a na jaře.

 � Rada řeší smlouvu s provozovatelkou kočičího útulku v Žer-
novce a spolupráci na kastraci koček.

 � Rada schválila personální úpravy v TS, došlo k přijetí dalšího 
pracovníka na poloviční úvazek.

3. Informace z činnosti obecního úřadu
 � Bylo instalováno dopravní značení na návsi v Mukařově a v Srbíně.
 � Starostka řeší nájemní smlouvu na charitní louku pro zřízení 

trvalého parkoviště pro školu.
 � Chodník Žernovka – je hotova verze projektu, která obsahuje 

přeložku nadzemního vedení NN, zohledňuje požadavky dotčených 
orgánů, správců sítí a SFDI, máme všechna stanoviska a projekt 
bude podán na stavební úřad pro získání povolení.

 � Projekt chodníku Pražská (od odbočky na Tehovec k Zelenině 
Budský) je podán na stavební úřad pro získání povolení na stavbu. 
Osvětlení přechodu poblíž této křižovatky bylo sraženo nákladním 
autem, nyní se shání nové svítidlo.

 � Projekt chodníku Choceradská je ve fázi získávání potřebných 
souhlasů dotčených orgánů a správců sítí.

 � Projekt přechodu v ul. Sportovní x Školní má platné stavební povo-
lení, probíhá příprava rozpočtu a bude proveden výběr zhotovitele.

 � Probíhá doplnění dopravního a orientačního značení v obci.
 � Je zaslána poptávka na kamerový systém v obci. Jedná se 

o monitoring veřejných prostranství za účelem předcházení kri-
minalitě, vandalství apod.

 � Začala příprava rozpočtu na rok 2025. Na náklady bude mít nově 
vliv zálohování PET lahví, svozová společnost již avizovala možnost 
zdražení svozů. Velkým problémem může být převedení platů 
nepedagogických pracovníků školských zařízení na obec, pokud 
tato částka nebude kompenzována v RUD. Jedná se o částku cca 
12 mil. Kč za rok.

 � Pokračují přípravy na projektech na propojení kanalizací, aby 
se odlehčilo mukařovské ČOV a na projektech nových vodovodních 
a kanalizačních řadů. 

 � ČOV v Mukařově byla po letech vyvezena a vyčištěna, probíhá 
nacenění prací – je zde třeba vyměnit vzduchovací elementy.

 � Pracuje se na inženýringu na nový průzkumný vrt v babickém 
lese.

 � Běží zkušební provoz na ČOV Srbín, v půli září proběhl kontrolní 
den k vyřešení závad a vylepšení provozu.

 � Podařilo se na operační leasing získat nové IVECO pro technické 
služby, uvažujeme o novém zametacím voze – bude připraveno 
výběrové řízení. 

 � V přípravě je výběrové řízení na osvětlení v u. Pražské – Kut-
nohorské. 

 � Připravujeme výběrové řízení na parkoviště a VO na návsi 
v Mukařově, aby nepropadlo stavební povolení, máme podá-
nu žádost o dotaci a uvažujeme i podání žádostí na dotace na 
modrozelenou infrastrukturu.

4. Byla schválena směrnice k pronájmu a prodeji obecního ne-
movitého majetku. 

5.  Zastupitelstvo schválilo uzavření darovací smlouvy k nabytí 
inženýrských sítí a pozemku p. č. 672/6, k. ú. Žernovka do vlast-
nictví obce.

6. Zastupitelstvo schválilo uzavření dohody o provozně souvise-
jících vodovodech a kanalizacích pro nově vybudované uliční 
řady vodovodu a splaškové kanalizace v pozemcích 1016/5, 
493/3, 492, 519/178, 519/181, 496/8, 496/7, 519/188, k. ú. Srbín.

7. Zastupitelstvo schválilo uzavření kupní smlouvy k nabytí splaš-
kové tlakové kanalizace v lokalitách BI34 a BI35, na pozemcích 
p. č. 822/1, 830, 704/20, k. ú. Žernovka, do vlastnictví obce.

8. Zasatupitelstvo schválilo směnnou smlouvu na pozemky Na 
Čapíku.

9. Zastupitelstvo schválilo výběr zhotovitele Stavby pro dětské 
skupiny Mukařov společnost UrbioSisto, s.r.o., za celkovou cenu 
I. etapy 330 400 Kč bez DPH a II. etapy 18 550 873 Kč bez DPH.

10. F. Průžek, zástupce SDH a JSDH Žernovka, požádal obec o pro-
jednání a schválení obměny hasičské techniky Cas 32 T 148, 
r. v. 1972, za novou CAS s objemem vody 9 m3. Parametry roz-
měrů by měly odpovídat původní Tatře 148. Těmto parametrům 
odpovídá Tatra 815-7. Co se týče financování, tak je možno žádat 
fond IROP (pozn. HZa: 61. výzva IROP – Hasiči - SC 5.1 (CLLD)), 
který může pokrýt financováním až 95 procent hodnoty vozu. 

Současné vozidlo je již zastaralé a nevyhovuje současným 
parametrům prvovýjezdového vozidla, kde počet přepravova-
ných osob k zásahu je vyžadován 1+3, a současně jsou u stávající 
techniky zastaralé bezpečnostní prvky. Jelikož jednotka zabez-
pečuje PO v sousední obci Štíhlice, a mnohokrát byla vyslána do 
vzdálenějších obcí mimo katastr obce Mukařov, tak z hlediska 
jízdních vlastností a bezpečnosti by bylo vhodné provést obměnu 

Shrnutí z XXIII. zasedání zastupitelstva obce  
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techniky. Současná CAS byla získána bezúplatným převodem 
a byla jí repasována nástavba. Díky tomu se obci Mukařov od-
dálila výrazná finanční investice do hasičské techniky. Dalším 
důvodem je výrazný nárůst obyvatel a domů v obci a v okolí, což 
zvyšuje nároky na akceschopnost jednotky. Starostka uvedla, že 
uvedenou dotační výzvu bohužel nelze využít pro jednotku JSHO 
V. F. Průžek zjistí, zda je možné převést jednotku do kategorie III, 
podle jeho mínění již podmínky pro převedení jednotka splňuje.

Diskutovala se také úprava stávající hasičské zbrojnice v Žer-
novce, protože jsou vrata úzká a nízká a neumožňují vjezd tech-
niky. Bude připraven projekt úpravy zbrojnice. Zároveň budeme 
sledovat možné způsoby získání nového vozidla – převody od 
HZS, bazarové vozy, dotace apod.

11. Zastupitelstvo schválilo plán práce kontrolního výboru obce 
na období 10/2024 – 03/2025.

12. Z. Hroch otevřel diskuzi o plochách SU (smíšené všeobecné), 

které jsou navrženy v návrhu změny č. 3 územního plánu obce 
podél ulice Kutnohorské. Uvedl, že tyto plochy by měly oddělovat 
plochy určené pro bydlení od silnice I. třídy, ale umožňují velké 
stavby smíšených domů až s šesti bytovými jednotkami, což by 
snížilo kvalitu bydlení v této oblasti. 

Starostka dá zpracovateli pokyn k prověření možností a za-
pracování tak, aby byl pás SU široký pouze cca 50 m od silnice 
I. třídy. Tím bude také dáno, že na malých pozemcím nebude 
možno postavit větší stavby.

13. Zastupitelstvo schválilo Změnový list č. 1 a Dodatek smlouvy 
o dílo se zhotovitelem stavebních úprav budovy A ZŠ Mukařov 
společností EMH stavební CZ s.r.o. upravující cenu díla o vícepráce 
za částku 102 308,15 Kč bez DPH.

(ZaH)
Kompletní zápisy z jednání zastupitelstva  

naleznete na webu obce www.mukarov.cz.

Co konkrétně pro vás můžeme udělat?
Společně s vámi rozebereme vaši konkrétní situaci, 

       telefonicky nebo osobně, na místě, které si zvolíte.
Bude-li to potřeba, najdeme dalšího vhodného odborníka, který vám pomůže
vyřešit problémy z té oblasti, která trápí právě vás.
Zjistíme, zda máte nárok na dávky sociální podpory, vyplníme s vámi nutné
formuláře.
Pokud už jednáte s nějakými úřady, poradíme, jak postupovat, případně vás
můžeme doprovodit na jednání.
Budete-li chtít, zprostředkuje vám kontakt s dalšími institucemi nebo
podpůrnými skupinami, které pomáhají lidem v podobné životní situaci.

Veškeré poradenství je bezplatné a 100% diskrétní
Registrovaná sociální služba je poskytována s podporou obce Mukařov

Kontakt: Mgr. Klára Holická
 telefon: 775 276 815, e-mail: klara.holicka@mukarov.cz 

Kulturní a komunitní centrum Mukařov, Příčná 61, 251 62 Mukařov 
https://www.mukarov.cz/zivot-v-obci/kontakty/socialni-poradna

Poradna Mukařov 
Odborné sociální poradenství

Řešíte problémy s rozvodem, ztrátu někoho blízkého, konflikty v rodině,
v zaměstnání, nebo problémy dětí ve škole? Máte pocit, že je toho na vás
moc? Možná vám dokážeme pomoci.

Co konkrétně pro vás můžeme udělat?
Společně s vámi rozebereme vaši konkrétní situaci, 

       telefonicky nebo osobně, na místě, které si zvolíte.
Bude-li to potřeba, najdeme dalšího vhodného odborníka, který vám pomůže
vyřešit problémy z té oblasti, která trápí právě vás.
Zjistíme, zda máte nárok na dávky sociální podpory, vyplníme s vámi nutné
formuláře.
Pokud už jednáte s nějakými úřady, poradíme, jak postupovat, případně vás
můžeme doprovodit na jednání.
Budete-li chtít, zprostředkuje vám kontakt s dalšími institucemi nebo
podpůrnými skupinami, které pomáhají lidem v podobné životní situaci.

Veškeré poradenství je bezplatné a 100% diskrétní
Registrovaná sociální služba je poskytována s podporou obce Mukařov

Kontakt: Mgr. Klára Holická
 telefon: 775 276 815, e-mail: klara.holicka@mukarov.cz 

Kulturní a komunitní centrum Mukařov, Příčná 61, 251 62 Mukařov 
https://www.mukarov.cz/zivot-v-obci/kontakty/socialni-poradna

Poradna Mukařov 
Odborné sociální poradenství

Řešíte problémy s rozvodem, ztrátu někoho blízkého, konflikty v rodině,
v zaměstnání, nebo problémy dětí ve škole? Máte pocit, že je toho na vás
moc? Možná vám dokážeme pomoci.

Řešíte problémy s rozvodem, ztrátu někoho blízkého, konflikty v rodině, v zaměstnání, nebo problémy dětí ve škole?  
Máte pocit, že je toho na vás moc? Možná vám dokážeme pomoci.

Co konkrétně pro vás můžeme udělat?
 � Společně s vámi rozebereme vaši konkrétní situaci, telefonicky nebo osobně, na místě, které si zvolíte.
 � Bude-li to potřeba, najdeme dalšího vhodného odborníka, který vám pomůže vyřešit problémy  

z té oblasti, která trápí právě vás.
 � Zjistíme, zda máte nárok na dávky sociální podpory, vyplníme s vámi nutné formuláře.
 � Pokud už jednáte s nějakými úřady, poradíme, jak postupovat, případně vás můžeme doprovodit  

na jednání.
 � Budete-li chtít, zprostředkujeme vám kontakt s dalšími institucemi nebo podpůrnými skupinami,  

které pomáhají lidem v podobné životní situaci.

Veškeré poradenství je bezplatné a 100% diskrétní.
Registrovaná sociální služba je poskytována s podporou obce Mukařov.

Sledujte oficiální komunikační kanály obce 
facebook.com/Mukarov
mukarov.munipolis.cz
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V pondělí 7. října odpoledne proběhla první schůzka žákovské- 
ho parlamentu v tomto školním roce. Byla to skvělá příležitost, 
jak se naladit na novou sezónu plnou aktivit a nápadů.

Po úvodním přivítání proběhlo krátké představení koordinátorek, 
které budou žákovský parlament po celý školní rok podporovat 
a vést. Následně proběhlo vzájemné seznámení členů parlamentu, 
což pomohlo k vytvoření příjemné atmosféry.

Schůzku navštívil i pan ředitel, který promluvil o důležitosti žá-
kovského parlamentu. Zdůraznil, jak parlament může svými nápady 

a návrhy přispět k tomu, aby byla naše škola ještě lepší. Pak jsme si 
povídali o našich letošních cílech a o tom, jaký význam parlament 
ve škole má.

Na schůzce nechybělo ani drobné občerstvení, které všem dodalo 
energii na všechny diskuse a nápady.

Schůzka se nesla v příjemném a uvolněném duchu a už se těšíme, 
co všechno během roku žákovský parlament zvládne! 

 Za Žákovský parlament
Simona Kopecká

  ZŠ Mukařov 

První schůzka Žákovského parlamentu je za námi!

Ve středu 18. září se vydali žáci všech pátých 
ročníků naší školy dvoupatrovým autobu-
sem společně na naučnou exkurzi do Pra- 
hy.

Jednalo se o vzdělávací program s ná-
zvem Rychlovka na Karlově mostě a bojovka 
na Kampě. Cílem této akce bylo vzdělávání 
zábavnou formou. U sochy Karla IV. na Kří-
žovnickém náměstí v těsné blízkosti Kle-
mentina byli všichni rozděleni do skupin. 
V týmech pak děti soutěžily mezi sebou, 

plnily vědomostní úkoly a získávaly zlaťáky 
do zapůjčených váčků. Při této hře paní 
průvodkyně žáky tak zaujala, že udrželi 
pozornost po celou dobu akce. 

Soutěž pokračovala na Karlově mostě, 
kde se všichni zastavili u sochy Jana Nepo-
muckého a známého Bruncvíka se lvem. Po 
vyslechnutí zajímavého vyprávění jsme po-
kračovali na Kampu, kde jsme poznali i další 
zajímavosti. Například dům Jana Wericha, 
sochu Josefa Dobrovského, 200 let starý 

památný strom jinan javorolistý, ledolamy 
a jejich význam, 33 tučňáků, miminka uměl-
ce Davida Černého před Sovovými mlýny 
a Lichtenštejnský palác.

Tato exkurze dala dětem možnost zažít, 
vidět a poznat část Prahy jinak než z lavice. 
Děti byly nadšené a motivované díky zlaťá-
kům, které si svými vědomostmi vydělávaly 
pro svoji skupinu. Nakonec byli všichni dle 
zásluh odměněni a exkurze se všem líbila.

Milada Kroupová

Bojovka v Praze dala dětem možnost zažít hlavní město jinak
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Dopravní výchova pro 4. ročníky 

Koncem září a začátkem října se naši žáci celého 4. ročníku vydali 
do Říčan na dopravní hřiště, aby se mohli zdokonalit v bezpečné 
jízdě na kole. Před vstupem na dopravní hřiště si děti pod vedením 
paní lektorky z Cesty Integrace, o.p.s. zopakovaly nejen důležité 
dopravní značky, ale i povinné vybavení jízdního kola a ochranné 
prvky. Dopravní hřiště si děti mnohokrát projely, zautomatizovaly 
si pravidlo přednosti zprava a ukazování rukou změnu směru 
jízdy, dávaly pozor, pokud chodci naznačili svůj záměr přecházet 
vozovku. Děti byly i penalizovány odebráním žetonu, pokud do-
šlo k porušení bezpečnosti pravidel silničního provozu. Na závěr 
byly paní lektorkou odměněny reflexním páskem a pochvalou. 
Dopoledne rychle uběhlo, po návratu do školy jsme ještě společně 
zhodnotili celou akci a pro upevnění poznatků si děti vytvořily sérii 
dopravních značek.  
 Zuzana Kadeřábková

Pomáháme přírodě i okolí

Naše škola se letos již podruhé zapojila do celostátního projektu 
72 hodin, který je zaměřen na dobrovolnickou pomoc přírodě 
a okolnímu prostředí. Akce proběhla ve dnech 10. a 11. října 2024 
a do aktivit se zapojili žáci jak prvního, tak druhého stupně.

Během těchto dvou dnů se každá třída věnovala různým aktivi-
tám. Některé třídy se pustily do výroby hmyzích domečků, zatímco 
jiné tvořily krmítka pro ptáčky. Další třídy se vydaly sbírat plody 
pro lesní zvěř nebo se zaměřily na úklid okolí naší školy. Kromě 
samotných aktivit se žáci také zamýšleli nad významem těchto 
činností a nad tím, jak důležité je pečovat o životní prostředí.

Žáci si dny strávené pomáháním velmi užili a s nadšením se 
zapojovali do všech úkolů. Díky projektu 72 hodin jsme nejen 
pomohli přírodě, ale také se naučili, jak významný může být každý 
drobný čin. Již teď se všichni těšíme na další ročník!
 Za žákovský parlament

Simona Kopecká 

Sbírání plodů pro zvířátka s překvapením
V rámci projektu 72 hodin se třída 3.C vypravila sbírat plody pro 
zvířátka na zimu. Na okraji lesa jsme ale náhodou potkali pana 
Františka Polesného, který se nabídl, že nás vezme za rekord-
mankou - laní „Berunkou“, která žije s paní Jitkou Lancingerovou 
na Žernovce. Setkání to bylo krásné pro všechny zúčastněné. Děti 
se dozvěděly zajímavosti o Berunce, nakrmily ji a na rozloučenou 
dostaly ještě malou sladkou pozornost od paní Jitky. Říká se, že 
neplánované akce jsou nejlepší, v tomto případě to opravdu sedí.  
Byl to zážitek na celý život.  Klára Balínová

Povinně volitelné předměty v 8. a 9. ročníku 
I v tomto školním roce jsme pro žáky 8. a 9. ročníků připravili 
nabídku deseti povinně volitelných předmětů s dotací 2 vyučo-
vacích hodin jednou za 14 dní. Cílem těchto předmětů je pomoci 
žákům při výběru jejich dalšího kariérního směřování, zejména při 
volbě střední školy nebo učiliště, a to prostřednictvím praktických 
zkušeností a zážitků. V průběhu září proběhla prezentace povinně 
volitelných předmětů pro všechny žáky 8. a 9. ročníků, kde se každý 
z nich seznámil s tématy jednotlivých předmětů i jejich vyučujícími. 
Poté žáci obdrželi formulář, který vyplnili společně s rodiči na zá-
kladě svých preferencí. Na základě těchto vyplněných formulářů 
proběhlo rozřazení žáků do jednotlivých předmětů s ohledem na 
jejich volbu, naplněnost a kapacitu jednotlivých skupin.

Žáci měli na výběr z těchto předmětů:
 � Angličtina naplno 
 � Robotika a programování 
 � Tvůrčí psaní a literatura 
 � Trénink komunikačních dovedností 
 � Ateliér
 � Lesní přírodovědci 
 � Chemicko-biologická praktika 
 � Pekelná kuchyně 
 � Devatero řemesel 
 � Sportovní alchymie  Martina Profotová, 

 zástupkyně ředitele pro 2. stupeň

Co dalšího se dělo na podzim v naší škole
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Já nejsem příliš nostalgický typ, takže nejde o vzpomínky, při kterých 
by mi vlhly oči. Ale když už se ptáš... Jsou to vzpomínky veskrze 
příjemné. Což je ale možná dáno spíš rodinným zázemím než pro-
středím. Jinak bych ti říkal to samé, co asi kdokoli jiný odsud v mém 
věku. Tedy, že jsme hodně lítali venku, kde jsou dnes domy, tam 
byly louky a pole.

A jaký je Mukařov, Srbín a Žernovka dnes? Co tu máš rád a co 
tě naopak štve? A jak se ti vystupuje před (skutečně) domácím 
publikem? 
Abych byl upřímný, na mě je tu dnes především přelidněno a pře-
stavěno. A že by nová zástavba byla vždycky vábná, o tom se asi 
dá diskutovat. Občas nás to doma vede k debatě, jestli se neblíží 
čas přesunout se o kus dál. Samozřejmě mají naše obce pořád 
řadu skvělých benefitů, to je bez debat. Jen aby vydržely. A k druhé 
části otázky – vystupovat před domácím publikem, před sousedy 
a přáteli, pokud přijdou, je vždycky výjimečná událost. Minimálně 
mám pokaždé větší trému než kdekoli jinde.    

Ve výše citovaném rozhovoru v našem zpravodaji ses zmínil, 
že se cítíš jistěji jako moderátor, než muzikant. V pořadu Dva 
na dvojce jste na to – jak název napovídá – dva. Je to výhoda, 
nebo to naopak znamená větší nároky na přípravu a „sladění“?
Od obojího trochu. Záleží na tom, s kým moderuješ. Jak na sebe 
dokážete reagovat, jestli máte podobný smysl pro humor, jestli 
se můžeš spolehnout, že ti kolega, v mém případě tedy kolegyně, 
podá pomocnou ruku, když je to třeba. To všechno nám se Šárkou 
Volemanovou už řadu let funguje a já jsem za to vděčný. Ve dvou 
moderuju opravdu rád, ale ne s každým by to bylo možné. Na 
druhou stranu, pokud moderuješ jako jednotlivec, je jenom na 
tobě dávkování informací, tempo, načasování, forma jazyka podle 
situace a publika, ale taky zodpovědnost.   

V dopoledním vysílání na Dvojce jen nebavíte, ale probíráte 
i řadu závažných témat s odborníky. Máte s kolegyněmi mož-
nost ovlivnit, koho pozvete? A máš nějaká témata, na která se 
těšíš, a naopak taková, která v tobě budí respekt nebo dokonce 
obavy? 
Plán vysílání samozřejmě vzniká v širším týmu, minimálně s dra-
maturgem, ale ano, když máme tip na zajímavé téma nebo hosta, 
může ho nabídnout kdokoli z nás. Každý nový nápad je vítaný, přeci 
jen se bavíme o vysílání každý všední den. A někdy je to výzva, neo-
pakovat se, nebo aspoň ne příliš, udělat vysílání atraktivní a pokud 

možno i přínosné. Co se týče respektu nebo obav... Respekt mívám, 
speciálně s hosty, kteří jsou těmi největšími kapacitami svých oborů. 
Když například mluvím s neurochirurgem Vladimírem Benešem 
o mozku, nemohu k tomu přistupovat bez respektu. Kdo jsem já 
a kdo je on! Ale obavy nemám. Kdybych je měl, neznamená to nic 
jiného, než že jsem se špatně připravil. 

Ptala jsem se i proto, že v jedné z nedávných rozhlasových 
poraden byla tématem úzkost a možnosti, jak jí předcházet. 
Co děláš ty pro to, abys byl osobně v pohodě? 
To je zajímavá otázka, která mě v poslední době často napadá. Asi 
krize středního věku. Já jsem pro sebe před několika lety objevil 
bonsaje, které se staly velkým koníčkem a tuším, že se časem přerodí 
ve vášeň. Vyvětrat hlavu a přijít na jiné myšlenky, k tomu mi taky 
hodně pomáhá jízda na motorce, ideálně někam dál a s manželkou 
Zuzanou za zády. No a pochopitelně když se povede koncert, odchá-
zejí spokojení posluchači, a třeba i dají slovem nebo později mailem 
najevo, že se jim to líbilo, to je balzám. Stejně to platí o rozhlasovém 
vysílání. Pak může mít člověk aspoň na chvilku pocit, že dělá cosi, 
co má pro někoho smysl. A dělat něco smysluplného, to je možná 
ta cesta k pohodě na duši.    

Asi je málo lidí, v jejichž životě by nějakým způsobem nefiguro-
vala hudba – minimálně jako kulisa. Co poslouchá Jiří Holoubek, 
když zrovna nepíše vlastní skladby nebo nezkouší? 
Poslouchám především na cestách autem nebo při práci na zahradě. 
A daleko častěji než muziku si pouštím audioknihy. Hudbou jsem 
obklopen v rádiu, na zkouškách, na koncertech, na festivalech. A to mi 
víceméně stačí. Když už si něco pustím, jsou to především osvědčené 
žánry a interpreti. Je to možná chyba, ale už málo objevuji. S novin-
kami, které stojí za to, mě ale často seznamuje syn Tonda, který je 
vášnivým posluchačem širokého spektra žánrů a hudebních směrů.  

Před pěti lety jsme měli tu čest hostit v mukařovské sokolovně 
legendární skupinu Spirituál kvintet. Ač jste se tehdy chystali 
na rozlučkovou šňůru koncertů završující neuvěřitelnou še-
desátiletou existenci „Spirituálů“, nikdo netušil, že je to jedno 
z posledních vystoupení, kde jste si zahráli v úplné sestavě. Ty 
jsi byl v kapele od roku 2004, jak na to vzpomínáš? 
To by bylo na několik čísel Zpravodaje! Prožil jsem s Kvintetem 17 let. 
A kdyby mi kdysi někdo řekl, že budu mít možnost hrát s kapelou, 
která se tak nesmazatelně zapsala nejen do kulturního, ale v určitých 
etapách některými písněmi i do společenského dění, klepal bych 

Jiří Holoubek: Dělat něco smysluplného je cesta 
k pohodě na duši
Jiří Holoubek je (podle Wikipedie) český moderátor, kytarista, 
zpěvák a flétnista. A není důvod o tom pochybovat, protože 
posluchači Českého rozhlasu Dvojky ho znají důvěrně z pořadu 
Dva na dvojce, příznivci folkové muziky zase jako člena  
Spirituál kvintetu a nyní Spirituál kvartetu. Dětství prožil 
v Louňovicích a s rodinou už řadu let žije v Srbíně.  

Základní otázky o rodině, škole a volbě povolání můžeme 
přeskočit, protože ty jsme v Obecním zpravodaji probrali už 
před osmi lety (pro zájemce číslo 6/2016, k prolistování zde: 
https://1url.cz/@OZ-0616), ale stejně mi to nedá a začnu trošku 
nostalgicky. Ty nejsi náplava, tedy pokud nepočítáme přesun 
přes pole z Louňovic do Srbína, jak vzpomínáš na „krajinu 
svého dětství“?
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si na čelo. Ale stalo se, a já jsem zažil etapu hudebních, osobních 
i cestovatelských zážitků, která se může jenom těžko opakovat. 
Byla to taky obrovská škola v mnoha směrech. Kvintetu vděčím 
skutečně za mnohé. 

Už téměř tři roky jsi hybatelem nového projektu Spirituál kvar-
tet. Na jeho webu jsem se dočetla, že s úctou a vděkem staví na 
odkazu svých předchůdců, který ale zcela samozřejmě rozvíjí 
dál vlastním zvukem i podáním nejen skladeb prověřených 
desetiletími, ale i novým autorským repertoárem. Důkazem 
jsou vaše koncerty i nedávno vydaná první deska, která sklidila 
skvělé kritiky, a hlavně doslova hladí po duši – sladěním hlasů 
i zdařilou kombinací převzatých i vlastních skladeb. Je znát, že 
každý člen má v kvartetu své nezastupitelné místo. Veronika 
Součková přišla spolu s tebou z kvintetu, kde jsi objevil další 
dva kolegy? 
Zbyňka Bureše znám, ani nevím jak dlouho. Ale pravděpodobně 
od roku 1996, kdy jsme společně zakládali dnes už dávno neexis-
tující bluegrassovou skupinu Reliéf. Jeho schopnosti jsou opravdu 
nevídané, což je zřejmé každému, kdo se s ním jako s muzikantem 
někdy potkal. Je velmi nápaditý a plodný autor, má neuvěřitelný 
hlasový rozsah, skvěle ovládá hru na několik nástrojů. Honzu Jandu 
jsem znal jako vynikajícího kytaristu a zpěváka především ze skupiny 
Klíč. I když jsem věděl, že jeho umělecký záběr je podstatně širší, 
od opery a klasické písňové tvorby přes francouzský šanson až ke 
klezmeru. A to jsem určitě ještě něco zapomněl. Vážím si toho, že 
oba tihle úžasní muzikanti přijali nabídku stát se součástí Spirituál 
kvartetu.   

Nezadržitelně se blíží adventní čas, který je pro muzikanty 
tradičně vrcholem roku, potvrzuje to i pohled do vašeho kon-
certního programu. Prozradíš, na co se můžeme na vašich vá-
nočních koncertech těšit? Myslím ten v Obecním domě v Praze 
anebo třeba v našem mukařovském kostele. 
Rozhodně vím, na co se těšíme my. Na úžasnou atmosféru před-
vánočních koncertů, které jsou často také ve znamení společného 
zpívání s publikem, což je vždycky zážitek. Určitě několika písnička-
mi představíme naše nové cédéčko, ale pak rychle do repertoáru 
odpovídajícího adventnímu času. Budeme hrát písničky známé 
i méně známé, od nás i ze světa, něco z repertoáru Kvintetu, ale 
zazní i několik vánočních novinek, které teď pilně zkoušíme. A pokud 
mohu mít prosbu k těm, kteří se na nějaký náš předvánoční koncert 
vypraví, vezměte si s sebou zvoneček. Bude se hodit.  

Vystupujete i 27. prosince, takže Vánoce budete mít oprav-
du krátké, o to by měly být intenzivnější. Jak se Vánoce slaví 
u Holoubků doma?
Velmi tradičně. Jen Betlém jsme už několik let na obvyklém místě ne-
měli. Bývá totiž zapůjčen na výstavu v galerii Stará škola v Mukařově.

 Za rozhovor moc děkuje Kateřina Čadilová.

Jiřího Holoubka se Spirituál kvartetem si mů-
žete poslechnout při jejich adventním koncertu 
8. prosince 2024 v kostele Nanebevzetí Panny  
Marie v Mukařově – lístky se prodávají on-line na 
www.mukarov.cz – načtěte QR kód.

ADVENTNÍ KONCERT
8. 12. 2024 v 18 hodin

kostel Nanebevzetí Panny Marie v Mukařově

www.mukarov.cz
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Dobrodružství v naší školce
Z pohádkové říše až k orlímu 
pohledu 
Naše mateřská škola zažila poslední týdny 
plné vzrušení a nových zážitků! Začalo to 
návštěvou divadla Kůzle s pohádkou „Vše 
nefunguje hned“, kde jsme se smáli, až nás 
břicha bolela. Ale to nebylo vše! Při další 
oblíbené plánované akci nám pan sokolník 

přivezl skutečné dravce a my si mohli zblízka 
prohlédnout například káně lesní, poštolku, 
krahujce, luňáka, kulíška nejmenšího, do-
konce i výra velkého, kterého jsme si mohli 
i pohladit, a majestátního orla! Věřte, že to 
byly pohledy, na které nezapomeneme! Když 
jsme se zrovna nekoukali do očí orlům, měli 
jsme také projektové dny, kde jsme se dozvě-
děli spoustu zajímavostí o zimních spáčích – 
netopýrech, a to díky záchranné stanici. A aby 
toho nebylo málo, proběhla i logopedická 
depistáž, která nám ukázala, jak jsme na tom 
s mluvením. Zkrátka, u nás ve školce se stále 
něco děje a jsme moc rádi, že můžeme děti 
každý den obohacovat nejen o zábavu, ale 
i o nové vědomosti! 

Na závěr bychom chtěli ještě poděkovat 
SDH Mukařov za rychlou pomoc při odčer-
pání vody z kotelny MŠ při nedávných zápla-
vových deštích.  (mšm)

Podzimní stezka dráčka 
Podzimáčka
Ve druhém říjnovém týdnu se mateřská škola 
vydala na Podzimní stezku dráčka Podzi-
máčka, která vedla lesem u Babických ryb-

níků. Dráček poztrácel své barevné mašličky 
a poprosil děti, aby mu je pomohly najít. Aby 
se k mašličkám dostaly, musely nejdříve spl-
nit úkoly. Děti při nich prokázaly šikovnost, 
zručnost, spolupráci a znalosti o podzimním 
období. Stezka byla skvělou příležitostí nejen 
pro pohyb na čerstvém vzduchu, ale také pro 
poznávání krás podzimní přírody.

 Za MŠ Mukařov Martina Štibingrová

inzerce

l Přivezeme – odvezeme – smontujeme
l Drobné opravy sádrokartonu, omítek, plotů atd.

l Drobné opravy elektro – voda – odpady
l Údržba celých rodinných domů
l Pergoly, terasy, práce se dřevem
Tel: 608 963 003, e-mail.: chlapcivakci@email.cz

Pro info 
hned  

volejte  
a klidně se 

zeptejte

Nemáte 
na to čas? 

Zkuste  
se zeptat 

nás

Návštěva knihovny
Na začátku října dostala MŠ pozvání do místní knihovny. Při této ná-
vštěvě se děti dozvěděly, jak se správně chovat ke knížkám, kdo knihy 
píše a ilustruje. Paní knihovnice jim také vysvětlila, jak si mohou knihy 
půjčovat. Součástí programu byla četba a projekce. Děti si poslechly 
krásný příběh o medvědo-
vi, který si hledal kamaráda. 
Společně si potom povídaly 
s paní knihovnicí o svých 
kamarádech a o tom, jak je 
kamarádství důležité.

Za MŠ Mukařov  
Martina Štibingrová
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inzerce

Do rukou se mi dostal tento pohled z Mukařova s pětihaléřovou známkou 
používanou na území Rakousko-uherské monarchie. Při čtení textu na 
nás dýchne kousek historie, také díky tehdejšímu způsobu komunikace. 
Z textu usuzuji, že pan Jaroslav musel být naší vesnicí okouzlen a své 
dojmy potřeboval sdělit příteli Zdeňku Matouškovi do vesničky San Vito  
al Tagliamento nedaleko města Udine v Itálii. Uznejte, že text je kouzelný, 
a odpusťte pisateli roztomilé pravopisné chyby. Petr Doležel

Tajemství stoleté pohlednice

„Srdečný pozdrav na 

důkaz stálé vzpomínky. 

Jsme na výletě v Mukařově. 

Daří se mě znamenitě. 

doufám že tobě též. 

Viřiď pozdrav Románkovi.“ 
 

Tvůj věrný přítel 
 Jaroslav
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Krásné počasí přálo již tradiční akci, která proběhla v neděli 20. října u srbínského hřiště. Na místě bylo k zakoupení 100 dýní, které 
si děti vydlabaly a ozdobily. Za dýně, jablíčka a mandarinky děkujeme firmě Budský – ovoce, zelenina. Poděkování také patří hlavní 
organizátorce akce Daně Gaždové s rodinou a rodině Zimových, kteří vždy zajišťují stoly, lavice, oheň a zázemí akce. K občerstvení byla 
výborná dýňová polévka, teplý jablíčkový mošt, upečené dobrůtky a špekáčky k opečení. Děkujeme také děvčatům ze Stáje Nádraží 
Žernovka, že vozily po celou dobu akce děti na ponících. Akce se vydařila a my se těšíme opět zase za rok! Za pořadatele KKCM, z.s.

Dýňování a drakiáda 2024

Od července knihovna nabízí možnost vypůjčení e-audioknih, které 
si můžete pustit i na svém mobilním zařízení kdykoli a kdekoli. 
Stáčí být registrovaným čtenářem knihovny a při návštěvě zadat 
heslo pro přístup do on-line katalogu.

Na podzim jsme využili možnost vypůjčení novinek díky 
výměnnému fondu jak z Říčan, tak z naší domovské knihov-
ny v Benešově. Rozšířili jsme fond dětských knih, především 
pro nejmladší čtenáře. Rozrostla se nám také klasická beletrie 
pro dospělé a mysleli jsme i na čtenáře detektivních románů  
a thrillerů.

V posledních měsících tohoto roku plánujeme dokoupit no-
vinky především od českých autorů, jako je Karin Krajčo Babinská, 
Kristýna Trpková, Vlastimil Vondruška a Jarmila Stráníková.

V říjnu jsme měli možnost do knihovny pozvat děti z Mateř-
ské školy Mukařov. S dětmi jsme si zopakovali, k čemu slouží 
knihovna a jak se chováme k zapůjčeným knihám. Poté jsme si 
přečetli knížku Petra Horáčka – Kamarád pro medvěda. Při četbě 
děti mohly vše sledovat na promítacím plátně, kde byla puštěna 
prezentace s ilustracemi knihy, kterou jsme si pro děti připravili, 
aby o nic nepřišly.  

Popovídali jsme si o tom, jak a kde je možné najít kamarády 
a jak je přátelství důležitá věc. Na závěr jsme si na obrázcích uká-
zali a popsali, co spolu kamarádi mohou dělat a co si kamarádi 
opravdu nedělají. 

 
(ph)

Novinky z knihovnyZákladní umělecká škola Říčany zve malé i velké posluchače 
na dva zábavné koncerty 6. nebo 11. listopadu 2024 v 17:30 
do koncertního sálu Staré radnice v Říčanech – „Na co budu 
hrát?“.  Na koncertech představíme zábavnou formou 
všechny nástroje, které na ZUŠ vyučujeme. Naším cílem 
je, aby si mladí muzikanti, i ti z Mukařova, mohli vybrat 
nástroj, který je nejvíce osloví. 
 Iveta Sinkulová, ředitelka ZUŠ Říčany
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Letničkám už odzvonilo, ačkoliv bylo dětem líto je vykopat... Měly 
však připravený plán výsadby jarních cibulovin, a tak se nedalo 
nic dělat. Propuklo hemžení a mudrování nad plánem. Kluky to 
zase tolik „nebralo“, ale pro ně jsem měl připravenou „tajnou 
misi“, která se projeví taky až na jaře… Myslím, že si slunečný  
17. říjen nakonec veškerá mládež užila a jejich následovníci tam  
pak na jaře ty letničky zase doplní! František Polesný

Výměna výsadby na slunečních 
hodinách

inzerce

NABÍRÁME!
ELEKTRIKÁŘE

MONTÉRY OCELOVÝCH KONSTRUKCÍ

Mzda od 50 000,-

+420 702 129 802
adam.goldmann@jvsjeraby.cz

Jeřábový a výtahový servis, s.r.o., Pražská 322,  251 62 Mukařov

www.jvsjeraby.cz

„Někomu se mohou zdát dvě odpoledne málo, nám to změ-
nilo život.“ To říká o homesharingu jedna z našich pečujících. 

Máte chuť pomáhat a špetku volného času, který můžete 
věnovat? Hledáme parťáky pro děti s mentálním postižením. 
Víte, že velká část těchto dětí se cítí ve svém světě osaměle? 
Chceme to změnit. Hledáme někoho, kdo by s takovým dítkem 
trávil pravidelně čas, stal se jeho dospělým kamarádem a průvod-
cem. Někoho, kdo chce pomáhat, kdo dokáže vidět svět jinýma 
očima, kdo dokáže zpomalit a jen tak být. Odměnou Vám bude 
dobrý pocit. Pomůžete totiž hned několika lidem. Rodina dítěte 
si bude moci vyřídit, co potřebuje, věnovat se ostatním dětem 
nebo si třeba dát šlofíka. A hlavně, bude neskonale vděčná za 
to, že je tu někdo další, kdo jejich dítě přijímá, a čas s ním si  
užívá. 

Jste to vy? Zapojte se do projektu sdílené péče – ho-
mesharingu. Váháte? Chcete vědět víc? Nemusíte se ni-
čeho bát. Na nezávazné informační schůzce se dozvíte zku-
šenosti hostitelů i pečujících rodin. Budete mít možnost 
zeptat se na vše, co vás bude zajímat. Napište nám na e-mail 
homesharing@cpkp.cz ještě dnes. Případně více informací 
najdete na stránkách www.homesharing.cz nebo stručněji na 
www.komunitne.cz. Těšíme se, až se poznáme! 

 
 Martina Macurová a Renata Baxová

CPKP střední Čechy, komunitne.cz

Dobrovolnictví trochu jinak 
aneb Co je to homesharing
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GALERIE Stará škola   
 � 2.–27. 11.   Vyrobeno z hlíny 

Výstava keramiky manželů Sudových ze Srbína.
 � 1.–31. 12.   Vánoční výstava betlémů

Pestrá přehlídka betlémů zapůjčených od místních obyvatel,  
vánoční výzdoba.

KKCM & Obecní knihovna Mukařov
 � 8. 11.|17–18 h   Mukařovský lampioňák

Tradiční průvod obcí Mukařov s lampiony. Zajištěno bude ob- 
čerstvení a po 18 hodině proběhne v parku před úřadem ohňová 
show skupiny Tetris.

 � 16. 11.|9–12 h   Reflexologie  
Vzdělávací program pro širokou veřejnost, info a přihlašování na 
e-mail hrbkova78@seznam.cz nebo na tel. 728 080 848.

 � 26. 11.|18 h   Kavárnička – výroba adventních věnců                                                               
Nutná rezervace míst do 21. 11. na e-mail kancelar@kkcm.cz 
nebo na tel. 602 361 334.

 � 7. 12.|16–18 h   Mikulášská besídka
Registrace do 22. 11. na e-mail kurzy@kkcm.cz.

SDH Žernovka 
 � 7. 12.|16 h   Čerti Krampusáci na Žernovce

Čertovský rej na Žernovce. Do restaurace Montgomery dorazí čerti 
Krampusáci. Přijďte se trošku bát i pobavit.

Obec Mukařov 
 � 1. 12.|16 h   Rozsvícení vánočního stromu  

Vánoční sousedské setkání na návsi v Mukařově. Zpívání, tvoření, 
adventní světlo z kostela, občerstvení, dřevěný betlém pod vánočním 
stromem na návsi.

 � 8. 12.|18 h   Adventní koncert Spirituál kvartet
Počet vstupenek je omezen maximální kapacitou kostela.  
Vstupenky v prodeji on-line, informace k prodeji na webu obce 
www.mukarov.cz. Těšíme se na krásný kulturní zážitek druhou 
adventní neděli.

 � 15. 12.|14 h   Vánoční setkání se seniory  
Srdečně zveme seniory na vánoční setkání v restauraci U Kos-
tela, kde bude zajištěné občerstvení. Těšit se můžete na vánoč-
ní vystoupení dětí, k tanci a poslechu zahraje skupina hudební  
kroužek.

Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka – periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka – periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází v v Mukařově každý měsíc (mimo srpen), ročník X,  Mukařově každý měsíc (mimo srpen), ročník X,  
ev. ev. č. č. MK ČR MK ČR E E 21966. Vydává obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 62 Mukařov. Předsedkyně redakční rady: Jitka Čurdová, DiS. Redakční rada:  21966. Vydává obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 62 Mukařov. Předsedkyně redakční rady: Jitka Čurdová, DiS. Redakční rada:  
MgA. Petra Batók, PhDr. Kateřina Čadilová, Ing. Petr Doležel, Bc. Jakub Douša, Bc. Jaroslav Kadeřábek, Bc. Milan Národa. Redakční zpracování MgA. Petra Batók, PhDr. Kateřina Čadilová, Ing. Petr Doležel, Bc. Jakub Douša, Bc. Jaroslav Kadeřábek, Bc. Milan Národa. Redakční zpracování a a sazba:  sazba:  
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Kalendář akcí v obci – listopad–prosinec 2024

GALERIE STARÁ ŠKOLA
MUKAŘOV UVÁDÍ

KERAMIKA
PRODEJNÍ VÝSTAVA
MANŽELŮ  SUDOVÝCH 
ZE SRBÍNA

2. -  27.  11 .  2024

Otevřeno: 
pondělí: 13-18 hodin 
úterý: 9-12, 13-16 hodin 
středa: 13-18 hodin 
sobota: 9-12 hodin 

Galerie Stará škola, Příčná 11,
Mukařov (naproti poště)
www.galerie-stara-skola.cz


